
Szávay István
országgyű lési képviselő

Írásbeli kérdé s
Dr. Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok intézni a nemzetpolitikáért felel ős tárca nélkül i

miniszterhez

„Miért kellet négy hónapot várni a Bethlen Gábor Alapkezelő Nonprofit Zrt

bejegyzésével, és ki(k) a felelőse(i) a késlekedésnek?”

címmel.

A kérdésre írásbeli választ kérek !

Tisztelt Miniszter Úr!

A Bethlen Gábor Alapról (BGA) szóló törvényjavaslatot 2010 . december 23-án fogadta el az

Országgyű lés. A BGA 2011 . január 1-től a Szülőföld Alap jogutódjaként funkcionál . A

Nemzetpolitikai Államtitkárság és a Bethlen Gábor Alapkezel ő Zrt. május 1-jén közös

közleményt adott ki, amely szerint : „A határon túli magyarság forrásait a jövőben kezelő

Bethlen Gábor Alapkezel ő Nonprofit Zrt. bejegyzése a Fővárosi Bíróságon 2011 . április 18-án

megtörtént” . Már önmagában is különös, hogy ez a közlemény miért két hét késést követ ően

jelent meg, ami azonban teljességgel érthetetlen, hogy az Alap bejegyzésére miért csak áprili s

18-án, megalkotása után négy hónappal került sor.

Tavaly novemberben a BGA megalkotásáról szóló 2010 . évi CLXXXII. törvény elfogadás a

olyannyira sürgős volt, hogy a Kormány csak egy hétvégét hagyott az Országgy űlésnek annak

tanulmányozására: november 26-án, pénteken nyújtották be a javaslatot és november 29-én ,

hétfőn már tárgyalták is azt az illetékes bizottságok . Egy ilyen súlyú törvénynek a jelzett
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körülmények között való tárgyalását akkor is kifogásolta a Jobbik . Ezt követően nagy sietség

dacára négy hónapig semmi érdemleges nem történt .

Érthetetlennek és felfoghatatlannak tartom, hogy miközben a Kormány folyamatosan

nemzetpolitikai fordulatról kommunikál, alapvető fontosságú, az elcsatolt területeinken élő

magyarok sorsát nagyban befolyásoló ügyekben hónapokon keresztül képtelen érdemi

előrelépést tenni . A késlekedésnek nyilván felel ősei is vannak, akik hibájából késve kerülne k

kiírásra a külhoni magyarság számára létfontosságú támogatások pályázata i

Kérdezem tehát Miniszter Úrtól :

Miért csak négy hónappal a rendelkező törvény sürgősséggel való elfogadása után került

bejegyzésre a Bethlen Gábor Alap ?

Ismert-e a késedelem felelősének/felelőseinek kiléte ?

Amennyiben igen, lesznek-e személyi következményei az ügynek ?

Amennyiben a felelős(ök) kiléte nem ismert, kíván-e Miniszter úr vizsgálatot indítani a

felelősség megállapítása érdekében?

Mindezek fényében kérdezem végül : Elégedett-e Miniszter úr a Nemzetpolitika i

Államtitkárság eddigi munkájával?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2011 . május 3 .
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